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OKRUGLI STO «SLUČAJEVI PRED MEĐUNARODNIM TELIMA – 
EVROPSKI SUD ZA LJUDSKA PRAVA I UN KOMITET ZA LJUDSKA 

PRAVA», MEDIJA CENTAR, BEOGRAD 
 
 
Uvodničar: Milan Antonijević, izvršni direktor YUCOM-a 
Panelisti: Biljana Kovačević – Vučo, advokat i predsednik YUCOM-a; Dušan 
Ignjatović, advokat; Mirna Kosanović, advokat i direktor Pravne pomoći 
YUCOM-a; Ana Maričić, saradnik YUCOM-a; Željko Bodrožić, urednik 
Kikindskih.  

U Medija centru u Beogradu, 29.11.2005. godine, održan je okrugli sto 
Komiteta pravnika za ljudska prava – YUCOM, a povod je bio dobijen slučaj 
pred UN komitetom za ljudska prava u slučaju Bodrožić. Na okruglom stolu, je 
objašnjen značaj odluke UN Komiteta za ljudska prava i njen uticaj na domaći 
pravni sistem. Ovo je ujedno i jedina predstavka koja je iz SCG podneta UN 
Komitetu za ljudska prava i  ona će ući u završni izveštaj Komiteta Generalnom 
Sekretaru UN. Naglašen je značaj njene implementacije, kao i da državni organi 
moraju da pronađu način i mehanizam njene primene. 
 

Učesnici su upoznati i sa 
reakcijom Ministara pravde Republike 
Srbije, Zorana Stojkovića, da bi 
insistiranje na sprovođenju date odluke 
predstavljao pritisak izvršne vlasti na 
rad sudske vlasti, koja ukazuje na 
suštinsko nerazumevanje predstavnika 
državnih organa u odnosu na primat i 
obaveznost normi, kao i funkcionisanja 
pravnog sistema.  

 
 Takođe, ukazano je da stav državnih organa ka poštovanju i izvršenju 

odluka međunarodnih tela, može da se odrazi i na poštovanje odluka Evropskog 
suda za ljudska prava kada prve odluke budu donete i kada bude aktuelno 
njihovo sprovođenje na nacionalnom nivou. Izneto je zapažanje da država ima 
manir da lako potpisuje međunarodne ugovore i dokumenta, ali da ih nikako ili 
teško primenjuje. Pored toga ukazano je na nelogičnosti i probleme u pozitivnom 
zakonodavstvu Srbije i SCG (poput rešenja u novom ZPP). Učesnici su 
obavešteni da ova odluka za YUCOM predstavlja tek početak i da YUCOM sada 
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ulazi u proces monitoringa implementacije ove odluke od strane državnih 
organa, koji za to imaju nešto više od 80 dana.   

 
Iako odluka UN Komiteta za 

ljudska prava predstavlja presedan za 
našu zemlju, nevladine organizacije su 
pokazale odsustvo interesovanja za ovu 
temu i u zanemarljivom broju su 
prisustvovale okruglom stolu, dok je u 
potpunosti izostalo prisustvo OEBS 
Misije pri SCG. Ova indiferentnost i 
inertnost relevantnih činioca, koji 
upravo treba da doprinesu pritisku na 
državne organe  da   ispunjavaju     svoje  

međunarodne obaveze i da domaće zakonodavstvo usklade sa postojećim 
međunarodnim standardima, otežaće proces monitoringa implementacije odluka 
međunarodnih tela i potencijalno može doprineti njihovom ignorisanju i 
usporavanju njihove primene. 

Takođe, nerazumevanje i indiferentnost ka ovom pitanju pokazali su i 
mediji, što se najbolje vidi iz liste pozvanih medija i liste onih koji su se pozivu 
odazvali. Dodatno zapanjuje činjenica da se medijska kuća B92 uopšte nije ni 
pojavila na okruglom stolu, zatim odsustvo predstavnika medijskih udruženja 
(NUNS i UNS), dok televizijske kuća koje su prisustvovale okruglom stolu i koje 
su snimile priloge,  sa izuzetkom TV Politike, nisu uopšte emitovale prilog o 
skupu. Ovo nas tera da se zapitamo da li je u pitanju samo nerazumevanja ove 
teme ili svojevrsna medijska blokada i blokada od strane državnih organa u 
odnosu na ovu temu.  

Ovde želimo da napomenemo da su jedini mediji koji su objavili izveštaj 
sa okruglog stola: televizija Politika i dnevni listovi «Danas» i «Novosadski 
dnevnik». 
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